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Van de redactie

Voor u ligt de oktobereditie van het
contactblad voor CDAers in de gemeente
BorgerOdoorn. We hebben deze keer
redelijk veel kopij binnengekregen en we
hebben het ook allemaal geplaatst.
Dat  is natuurlijk leuk voor u als lezer en
CDA kiezer want dan hoor je het ook weer
eens van een ander.
Uiteraard heeft onze voorzitter, Jan Top,
zijn bijdrage aan deze editie weer met
veel enthousiasme geschreven en zo leest
u over CDA uitgangspunten, CDA
bewegingen en CDA principes. Daarnaast
heeft hij het over de toekomstvisie van
het CDA en doet hij een oproep aan ons
allen. Mis dit niet!
Natuurlijk vindt u ook een stukje van de
secretaris die de gang van zaken
betreffende alle voorbereidingen
Gemeenteraadsverkiezingen nog weer
even aanroert.
De fractiesecretaris Harko Braam neemt u
mee langs de wegen die hij en zijn
collega’s als  raadsleden gelopen  hebben
in de afgelopen weken.
De nieuwe penningmeester, BertJan
Arends, heeft een stukje ingestuurd over
mindsettings. Ook dit moet u even lezen
want dit kan u aan het denken zetten en
wie weet is dat heel goed voor het CDA.

Hij geeft aan dat deze tijd vraagt om
leiderschap en dat we allemaal eens in de
spiegel moeten kijken.
Natuurlijk vindt u de aankondiging van
twee algemene ledenvergaderingen (ALV’s),
één om het verkiezingsprogramma CDA
BorgerOdoorn voor de verkiezingen in
2014
goed te keuren en de ander om de
kandidatenlijst goed te keuren.
Het bestuur zou het erg fijn vinden als
deze ALV’s ook deze keer weer goed
bezocht zouden worden. Dat is namelijk
het toppunt van democratie, u mag
meepraten en mee beslissen.
Gonja Hospers, onze Waterschap
bestuurder, heeft ook een bijdrage
geleverd en die moet u ook echt even
lezen. Het gaat immers wel om het
belangrijkste wat we allemaal  dagelijks
nodig hebben.
Last but not least zijn we blij met een
inbreng van moeder en dochter Hospers
die uitgebreid verslag doen van hun reis
naar het Europees Parlement. Ze hebben
het heel fijn gehad en vertellen hier ook
graag wat over.
We denken met al deze stukken weer een
interessante editie te hebben gemaakt en
we wensen u uiteraard veel leesplezier.

Ifonna en Bert van Maanen, redactie
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Woensdag 19 maart 2014 (over ruim 6
maanden) vinden de
gemeenteraadsverkiezingen plaats. Ook
in onze gemeente. Belangrijke
verkiezingen voor de inwoners van
BorgerOdoorn. Vooral in een tijd
waarin er de nodige onzekerheid is bij
burgers over inkomen, werk, zorg, enz.
Het kabinet VVDPvdA gaat, zoals het nu
lijkt, fors bezuinigen. Welke keuzes
worden gemaakt? De economische crisis
werkt via de gemeentelijke overheid
door naar  haar inwoners. Dit merk  je
vooral als je direct de gevolgen van de
crisis aan den lijve ervaart.  In  je gezin,
in je werk, in je zorg, in je bedrijf, noem
maar op.
Hoe moet je daar als lokale CDA partij
op reageren? Wat kun je wel en wat kun
je niet?
CDA BorgerOdoorn is bezig om het

beleid voor de periode 20142018 te

formuleren. Dit komt in het

verkiezingsprogramma te staan. CDA
vindt het belangrijk van inwoners om te

weten waar men tegenaan loopt.

Vandaar o.a. onze  werkbezoeken. Want

een verkiezingsprogramma moet

aansluiten bij wat er in de samenleving

leeft. Er zijn vele verschillende

verantwoordelijken. Het gaat ons inziens

om samenwerking en om inzet van een

ieder. Iedereen doet mee, doet naar

vermogen mee!

CDA hanteert bij haar beleid een drietal

(elkaar versterkende) aspecten. Het geeft
aan waar het CDA voor staat en politiek
wil bedrijven.  Dat is het unieke van het
CDA, de partij van de samenleving. Wij
willen ons beleid handen en voeten geven
opdat het zoveel mogelijk aansluit bij de
belevingswereld van  inwoners,
organisaties  en  bedrijven. Maar
verwachten ook het nodige van de
samenleving, van mensen.
In de eerste plaats vier CDA

uitgangspunten.  1) solidariteit: Het CDA
zet in op betrokken burgers om de

onderlinge verbondenheid te versterken.

2) rentmeesterschap:  Vanuit een besef van
verbondenheid tussen de generaties voelt

het CDA zich geroepen tot zorg voor

natuur en cultuur. 3) gespreide
verantwoordelijkheid: Voor het CDA
begint politiek met de erkenning van

maatschappelijk initiatief. 4) publieke
gerechtigheid: Het CDA staat pal voor de
rechtsstaat als onmisbare voorwaarde

voor de bescherming van menselijke

waardigheid.

 In de tweede plaats vijf CDA bewegingen.

1) Van vrijblijvend naar betrokken, want

mensen maken hun leefomgeving. 2) Van

grenzen naar ruimte, hetgeen betekent
minder regels en meer mogelijkheden. 3)

Van nazorg naar voorzorg omdat

voorkomen beter is dan genezen. 4) Van

polarisatie naar participatie  door mensen

samen te brengen via school, werk en

verenigingsleven. 5) Van  verbruiken naar

Politiek handelen vanuit uitgangspunten, bewegingen en principes.

Doe, denk en bouw mee aan onze lokale samenleving.
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waarderen, want niet alles van waarde is

in geld uit te drukken

In de derde plaats zeven CDA princip1)

Het gaat primair om de samenleving, niet
om de overheid. CDA wil dat u weer

invloed krijgt op de wereld om u heen,

ook in de politiek. Wij zien een overheid

die naast u staat, in plaats van tegenover

u. Wij willen een samenleving, waarin u

samen met anderen zoveel mogelijk zelf

bepaalt. Een dienstbare overheid met

kerntaken. 2) CDA zien een taak voor
iedereen: je werkt, je doet

vrijwilligerswerk of je volgt een opleiding.

Iedereen die kan, doet mee. Maar wie

niet wil, kan niet blijvend rekenen op

ondersteuning van de overheid. 3) Wij

kiezen voor een eerlijke economie, waar

werken loont en sparen wordt beloond.

Waar middeninkomens en gezinnen geen

melkkoe zijn. CDA wil een economie

waarin kleine ondernemers en

familiebedrijven onze absolute prioriteit

krijgen. 4) CDA is tegen de profiteurs. Wij

willen een samenleving in Nederland,

waar fatsoenlijke mensen de norm zijn.

Een samenleving bouw je op

wederkerigheid. Voor wat, hoort wat.

Profiteurs die zichzelf daaraan

onttrekken, staan we niet toe. 5) De

familie is ons fundament. Wij zien familie

als het fundament voor onze

samenleving; waar mensen voor elkaar

zorgen en verantwoordelijkheid nemen.

CDA kiest voor een nieuwe cultuur die de

familie waardeert en duurzame relaties

ondersteunt. 6) CDA kiest voor een

zelfbewust Nederland verbonden met
Europa. Nederland staat vooraan in
Europa, om onze economie en onze

werkgelegenheid te versterken. Maar we

trekken ook een scherpe grens tussen

wat “Brussel” wel en niet bepaalt. Dat

betekent een nieuw Europa. 7).De

toekomst van onze kinderen is belangrijk
voor het CDA. Wij kiezen voor de lange

termijn boven de korte termijn. Dat

vraagt om hervormingen om Nederland

structureel op orde te brengen. Voor

onszelf, maar vooral voor de toekomst

van onze kinderen.

De fractieleden, bestuursleden,

wethouder, leden, programma en

campagnecommissie zijn enthousiast

bezig. Want het gaat natuurlijk om de

toekomst van u, van onze gemeente op

velerlei terreinen. Denk bijv. aan zorg,

onderwijs, werk, leefbaarheid.  Dit kan

niet zonder u. Wij stellen het op prijs dat

u met ons meedenkt. CDA Borger

Odoorn wil midden tussen de mensen

staan. Laat van u horen! Maar wij komen

ook naar u toe!  U hoort van ons!

www.cda.nl/drenthe/borgerodoorn

Jan Top
voorzitter CDA BorgerOdoorn
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De vakantie is weer ten einde en bestuur
en fractie zitten er weer middenin. De
eerste fractievergadering ligt al weer even
achter ons. De eerste bestuursvergadering
na de zomer heeft ook al weer
plaatsgevonden we hebben als bestuur en
fractie alweer een strategiebijeenkomst
gehad voor een gesmeerde aanloop naar
de Gemeenteraadsverkiezingen op 19
maart 2014 met als doelstelling het
aantal zetels in de raad boven de 3 te
krijgen.
Als lijsttrekker is de huidige CDA 
wethouder Frits Alberts door het bestuur
al weer voorgedragen en hier verwachten
we opnieuw in alle opzichten veel van.
Er wordt via een groslijst en een
Vertrouwenscommissie gewerkt aan een
kandidatenlijst en er wordt hard gewerkt
aan een Verkiezingsprogramma
Gemeenteraadsverkiezingen 2014.
Veel werk maar we delen het met veel
(nieuwe) enthousiaste mensen die
allemaal het CDA landelijk maar ook bij
de komende GR verkiezingen weer in de
lift willen  zien.
Bij de secretaris stromen de namen
binnen die door andere CDA leden
genoemd worden voor de kandidatenlijst.
Als u dit leest zijn de namen genoemd en
op alfabetische volgorde gezet en worden
de genoemden per brief gevraagd om te
bewilligen. Daarna  is  de  groslijst
compleet en via gesprekken met de
Vertrouwenscommissie zal dan de
kandidatenlijst tot stand komen.
Wat betreft het Verkiezingsprogramma
worden op dit moment de laatste puntjes
op de i gezet en er wordt een beknopte
lijst met  belangrijke

onderhandelingspunten gemaakt in het
vertrouwen dat we kunnen gaan
onderhandelen wat betreft een coalitie
akkoord.
Beide documenten worden eerdaags
publiek gemaakt en dan wordt het tijd om
campagne te gaan voeren.
Nog nooit zijn we zo goed voorbereid en
zo enthousiast geweest voor die
verkiezingscampagne. We willen nu echt
een slag slaan want het CDA verdient het
gewoon opnieuw om mee te besturen. Het
liefst natuurlijk met nog meer invloed.

U heeft het wel vernomen, CDA Borger 
Odoorn werkt hard aan een succesvolle
verkiezingscampagne en zal  zich straks
ook weer met hart en ziel inzetten voor
een eerlijke en rechtvaardige
samenleving.

Midden in dit contactblad vindt u een
uitnodiging voor een algemene
ledenvergadering op 30 oktober 2013 in
Valthe ter presentatie van het
Verkiezingsprogramma.
Verder kunnen we alvast aankondigen de
tweede algemene ledenvergadering op 4
december 2013 in Borger voor de
vaststelling  van de  kandidatenlijst.
Hiervoor zal de uitnodiging in het
volgende contactblad worden gehecht.

Het bestuur nodigt u van harte uit om
deze vergaderingen te bezoeken want we
willen  graag  zoveel mogelijk  draagvlak
krijgen onder de potentiële kiezers.

Bert van Maanen,
secretaris  bestuur
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Het bestuur heeft drie lijnen

uitgezet in verband met de

gemeenteraadsverkiezingen van

maart  2014.

1.  Kandidatenlijst.

De leden kunnen namen indienen voor
de groslijst. Wie  stellen  zich
beschikbaar en wil meedoen? Het is
bekend dat de huidige fractieleden weer
mee willen doen. Frits Alberts, onze
wethouder, is door bestuur en fractie
voorgedragen als  lijsttrekker. Nadat de
bewilliging van kandidaten heeft
plaatsgevonden gaat de
vertrouwenscommissie (Greetje de
Vries, Eppo ter Veen, Be Trip en Henk
Schippers) aan de slag en geeft een
advies aan bestuur over de volgorde
van lijst. Op 4 december 2013 (20 uur
Het Anker Borger) wordt de lijst door de
leden vastgesteld.

2. Verkiezingsprogramma
Een commissie (Frits Alberts, Christ
Meulendijks, Ankie Huijing, Margreet
Wegmans en Jan Top) heeft het concept
CDA verkiezingsprogramma opgesteld.
In een sessie met bestuur en fractie zijn
(samen met campagnecoach Roy Meijer)
10 speelpunten vastgesteld. Het
verkiezingsprogramma wordt  30
oktober 2013 door de leden vastgesteld.
(20.00 uur Dorpshuis Valthe)

3. campagneteam

Er is een campagneteam actief dat de
campagne gaat coördineren en
uitvoeren. We willen veel zichtbaar zijn
en in gesprek zijn met inwoners.
Luisteren is van groot belang. Sociale
media en kranten zijn hierbij
belangrijk. Ook onze eigen website.
Kijk er eens op.  www.cda.nl/drenthe/
borgerodoorn. Er is een bijeenkomst
geweest in Tussendiep Nieuw Buinen
met fractie en bestuur over de strategie.
Roy Meijer heeft ons voorzien van
informatie en adviezen. Heel nuttig.
Wilt u meedoen aan de campagne geef
je naam dan door aan de voorzitter Jan
Top of iemand van bestuur of fractie.
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Op 29 augustus j.l. was het 40 jaar geleden
dat Martin Luther King in Washington zijn
legendarische toespraak  “I have a Dream”
hield. Een toespraak waarin hij  inging op
een toekomstbeeld van een samenleving
waar zwart en blank samen leven. Zonder
discriminatie.    Indrukwekkend!
We leven momenteel in een tijd waarin veel
onzekerheden zijn. Wereldwijd. Honger,
oorlogen, dictatuur (denk aan Syrië),
werkloosheid,  armoede,  financiële  crisis.
Noem maar op. Waar gaat het naar toe?
Wat is het toekomstbeeld?  Moeten we
pessimistisch  zijn of  juist  niet?
Dit geldt voor Europa, Nederland en ook
voor onze gemeente BorgerOdoorn. Wat is
de rol van de politiek, de overheid, maar

eveneens van de samenleving, hierin?  Dit
was vroeger evenzo, hoewel onze wereld
vandaag “kleiner” is geworden en de
problemen complexer.
Als Christen Democraten willen we graag
een samenhangend beleid met een heldere
visie uitdragen. Waar willen we naar toe
met onze samenleving?  Ook voor onze
samenleving in Drenthe en BorgerOdoorn.
In maart 2014 zijn er
gemeenteraadsverkiezingen. We zijn druk
bezig met de voorbereidingen.  Het zou
mooi zijn indien we veel kiezers aan ons
weten te binden.

CDA heeft vier uitgangspunten. Dit zijn
eigenlijk hele oude thema’s die in het
Oude Testament van de Bijbel ook al aan
de orde kwamen.  Ik denk hierbij bijv. aan
het Bijbelboek  van de profeet Jesaja.
Ruim 2500 jaar geleden leefde het volk
Israel  in  ballingschap  in  Babel.  Jesaja
beschrijft een visioen, een toekomstbeeld,
een perspectief, waarin een aantal aloude
waarden staan. Bekommer je om je
medemensen, die het moeilijk hebben. De
mensen gerechtigheid leren en
gerechtigheid najagen. De aarde is geen
chaos, maar om te bewonen.  Open je
ogen en kijk om je heen.
Oude woorden die dicht aanliggen tegen
onze vier CDA uitgangspunten:

rentmeesterschap,
solidariteit,  publieke
gerechtigheid,
rentmeesterschap en
gespreide
verantwoordelijkheid.
Vertrouwen in de toekomst
houden blijft van grote
waarde.  We leven in de 21e

eeuw. Andere tijden dan 2500
jaar geleden. Hoewel?
Het zou mooi zijn indien het CDA een
lange  termijnvisie ontwikkeld, waar
mensen houvast aan hebben. Een droom
die nagestreefd wordt om werkelijkheid te
worden.  Dit heeft het CDA!  Laten we dit
ook lokaal uitdragen. Overheid en
samenleving. Gemeente en inwoners.
Iedereen doet mee en neemt
verantwoordelijkheid!
CDA midden tussen de mensen. Samen
met mensen. Met u.  Met jou. Met
iedereen.

Jan Top
Voorzitter CDA BorgerOdoorn

solidariteit,
publieke gerechtigheid,
rentmeesterschap

en
gespreide verantwoordelijkheid.
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  Op 28 juni 2013 hadden de raadsleden
en het college van B en W hun
inmiddels,   bijna traditioneel geworden,
BBQ bij een van de gemeenteraadsleden
thuis. Dit keer bij Henk Zwiep PvdA in
Drouwenermond, keurig verzorgd en we
konden ondanks het dreigende weer
goed buiten vertoeven  in een van de
(on)overdekte zitplekken.
Het reces was begonnen? Maar het werk
was er niet minder om.(voor degene die
mij op twitter of facebook volgen is het

volgende meest bekend)

1 juli Bijeenkomst met de Ondernemers
vereniging Borger Odoorn, deze keer in
Lubbinkhof in Odoorn.

Uitgebreid hebben we hier gesproken
over maatschappelijk ondernemen. De

meeste bedrijven in onze gemeente zijn

niet zo groot dat de verplichting daartoe

bestaat.

Toch doen enkele bedrijven er wel aan
mee. Het vraagt wel meer begeleiding ,
maar om mensen met afstand tot de
arbeidsmarkt toch een plek te bieden
geeft voldoening.
Bij veel kleiner bedrijven en bij de ZZP,
de eenmanszaken is het vaak moeilijker,
maar ook daarvan kennen we in onze
gemeente goede voorbeelden.
Een ander aandachtspunt was de heffing
van de toeristenbelasting. Gesteld werd

dat de revenuen die uit de

toeristenbelasting komen aangewend

dienen te worden ten behoeve van de

recreatie. Bv. Fietspaden in orde.

1 juli  Steenmarterplatform,
Uitgebreid stilgestaan bij de overlast, de

lijst geactualiseerd van de schades. Brieven

zijn uitgegaan naar omliggende gemeenten,

waarop door Emmen, Coevorden en

Stadskanaal gunstig is gereageerd om tot

een gezamenlijkheid te komen.

Ook gedeputeerde Munniksma is aan
geschreven en onlangs sprak ik met hem en
ook hij is van mening dat de beschermde
status nu niet meer actueel dient te zijn.
Binnenkort zal er overleg zijn met de
verzekeringsmaatschappijen om ook
vanuit die hoek druk uit te kunnen oefenen.
Wat ons  verbaasd dat natuurorganisaties
nog afwijzend reageren terwijl ze wel
erkennen dat teveel jonge vogels en
zoogdieren en ten prooi vallen aan de
marters.
Hierbij dan ook nog maar weer eens de

oproep Meld uw schade.
We maken een stippenkaart van Drenthe
en omliggende gemeenten om goed
gedocumenteerd bij het ministerie aan te
kunnen komen voor een opheffing van de
zwaar beschermde status

3 juli Oplevering kunstwerk bij de
brandweerkazerne
Bij elke groot nieuwbouwproject  hoort
een kunstwerk. Zo ook bij de brandweer
kazerne.                                            Het heeft
echter wel een hele tijd geduurd, maar
eindelijk is het er dan toch van gekomen
Het door  FRANK HAVERMANS ontworpen
kunstwerk KAPKAR BB 34 is geïnspireerd op
de vroeger droogtorens  van de brandweer.
Er zit bovenin een wakend oog. Bij

beleefd door een fractielid van het CDA
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uitrukken van de brandweer gaat dit licht
fel branden en dooft pas weer als de
wagens terug zijn

4 juli Opening Buinerbos. Wijken voor
water
Onder grote belangstelling wordt door
wethouder Luchjenbroers het project
wijken voor water geopend.
Een groot deel van het bos is verdwenen
en heeft plaats gemaakt voor fraai
vormgegeven vijvers, weiden en strandjes.
De vijvers dienen tevens als waterbuffer.
De bedoeling is dat er stromend water
komt,  veroorzaakt door de twee molentjes
aan de 374 die voor een rondpomp circuit
moeten gaan zorgen.
Als cadeautje van  de Deelgebieds
commissie  was er een handpomp
waarmee kinderen zoveel met water
kunnen “knoeien” als ze lief is, het water
komt uit de vijver en komt er weer in
terug.

10  juli  Rekenkamercommissie
We hebben het onderzoek  integriteit
gemeenteambtenaren, college BenW  en
gemeenteraadsleden voor het grootste
gedeelte afgerond. We werken aan de
conclusies en voor de volgende
vergaderingen willen we de aan
bevelingen op papier hebben.
Nieuw onderzoek komt in zicht
….Suggesties van onze inwoners zijn zeer
welkom

13 juli   Lofar
Het weekend stond geheel in het teken van
Lofar met veel informatie, een tryout van
de Peer groep en met de huifkar naar het
Lofar gebied.
In het Lofar gebied werd door gidsen van
Lofar en Drents landschap uitvoerig
verteld over de  unieke astronomische
waarnemingen en natuur ontwikkelingen

19  juli  Lofar
Een burendag van Lofar, georganiseerd in
samenwerking met de Peer Group. Vanuit
Astron college gegeven door Michiel
Bruintjes over de astronomie en op zoek
naar de oer knal.
Wetenschap, techniek en religie in 1
samenkomst !!  Erg inspirerend

24 juli     Tussendoor
Gelezen in de dag bladen over opgelegde
dwangsommem, beleid inzake reclame
uitingen aan  lantaarnpalen,    uitspraken
van rechters en Raad van State en
onderzoekscie’s.
 Brieven, mails en telefoons van
verontruste burgers blijven ook in deze tijd

gewoon door gaan dus ook de nodige

bezoekjes en informatie inwinnen bij de

gemeenteambtenaren en in het

gemeentehuis (bomen kap, foutieve

begrazing, illegale bouw, overlast…)

Ondertussen wel genieten van alle
vakantiegangers die Bronneger als uitval

basis kiezen en de kleinkinderen die komen

logeren
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24 juli Proefboerderij het Kompas
Hier bijgepraat over de stand van zaken
rond gewassenstand, gevolgen van de
hete zomer en de oogstverwachtingen. Het
systeem van vochtmeting tot aan diepere
onderlagen werd uitvoerig gedemon
streerd , dit in samenhang met ver regen
verwachtingen.
Stil gestaan werd bij de helaas
noodzakelijke bewaking van de
proefvelden. Dit heeft niet kunnen
voorkomen dat grote delen van de
proefvelden van universiteit Wageningen
waren vernield

30  juli Opening Plein Plan Odoorn
In de achterzaal van de Oringer Marke
werd uitvoerig het verloop van de tot
standkoming van het nieuwe plein uit de
doeken gedaan. Het plein is nog niet af,
maar SIVO staat voor de deur en de
opening daarvan en het gereedkomen van
het plein kon op deze manier mooi samen
vallen.
Jammer dat het groen er nog niet weer is,
want dat wordt ons door toeristen wel
even verteld.

2 augustus Peergroep over Lofar
De Peergroep noord  speelt de
voorstelling De Lofarexpeditie. Met
cabaretier  Vincent Bijlo.
Zouden we de oerknal over willen doen
???  …..Toch  maar niet.
Luchtig en boeiend tot het eind.

12 augustus  Steenmarterplatform
Zonder verleden geen  toekomst. In het
verleden geen documentatie verzameld.
Speelt ons nu parten.
Hoe was het eerder, wordt de overlast
erger, dus we moeten het nu
administreren om het verloop te kunnen
vaststellen.
Dus>>>> melden uw overlast, ook al hebt
u geen schade !!
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21 augustus Biobased Economy
Had me er voor opgegeven, als CDA willen
we ook graag het gebruik van fossiele
brandstoffen terugdringen, dus elk
alternatief moet onderzocht worden.
Helaas kwam er wat tussen en moet ik het
met de schriftelijke verslaglegging doen.

28 augustus Rekenkamercommissie
Brieven naar college en ambtenaren voor
hoor en weder hoor, eigen conclusies en
aanbevelingen geformuleerd.   Groslijst
onderzoeksonderwerpen bij langs en
oproep plaatsen tot onderwerpen.
31  augustus Sierperen bomen
In Borger West is een burgerinitiatief tot
stand gekomen om de sierperen bomen te
rooien. Veel onbruikbare vruchten voor
de jam?! Geven veel overlast in de wijk.
Veel wespen en hoornaars
De bomen  worden gekapt en de stobben
door de gemeente gerooid en in de herfst
worden in de herfst nieuwe laanbomen
(geen fruit) gepoot.

2 september Fractie en Raad van 5
september
We werden direct overstelpt met opgeteld
wel een 1000 pagina’s leeswerk.
Maar we slaan ons er door en kunnen in
de Raad van 5 september ons woord weer
doen en dat hebben we dan ook gedaan.
Met name over het BOCE verband hebben
we,  zoals we reeds vaker hadden
geconstateerd en naar voren gebracht,
onze zorgen geuit. Maar als Borger
Odoorn kunnen we niet meer alles zelf
doen , maar de samenwerking condities
moeten wel aangepast.
Ook de betrokkenheid van de WMO is
voor ons een punt van zorg, kan de WMO
raad nog voldoende input aan de
voorkant leveren?
Ook hebben we onze zorgen geuit over  de
veiligheid en handhaving in de gemeente,
in de Raad van 25 september willen we
daar nog nader op ingaan.

12 september Kuiertocht met Huus van de
Toal
Een wandeltocht in het dialect in een
eigen streek, 2 Exloermond.  Exloerkijl is
een zandrug in het veen. Nu mooi
aangekleed met bos en vijvers. Onderweg
verrast door het voorlezen van gedichten
en verhalen in het Gronings/Drents
(Veenkoloniaals)

13 september Verkiezingsbijeenkomst en
Spreekbeurt Ruth Peetoom
Door uitwisseling met onze partnerkerk in
Berlijn in dit weekend, helaas de
verkiezing  bijeenkomst en Ruth Peetoom
gemist. Gelijk aansluitend een weekje
Berlijn  aangedaan.

19 september Kern en Kader
Net weer terug van Berlijn gelijk een
besloten bijeenkomst over de stand van
zaken omtrent het Kern en Kader.
 Stand van zaken  rond MFA’s , scholen,
peuterspeelzalen,  werd nader toegelicht.

20 september Mandelanden
Opening van de Mandenlanden. Eric van
de Bildt, directeur Drents Landschap,
Reint Munniksma, gedeputeerde van
Drenthe en eigen wethouder Luchjenbroers
spraken elk zeer positieve woorden.
Het natuurterrein (120 ha) werd geopend
door een span Friese paarden van de
familie Meijering uit Westdorp door deze
een doorwaadbare plaats in de bovenloop
van de Hunze te sturen, met genoemde
sprekers  als  passagiers.
Er is voldoende geld om ook verloop langs
de Hunze verder in te richten.
Bronnegermade  (vanaf Borger tot
Bronneger) wacht nog omdat daar niet
alle grondposities nog zijn verworven
door Drents  landschap.
De Branden vanaf begin Hunze(Bronneger)
tot aan het  gedeelte in  AA en Hunze en
het gedeelte bij Gasselternijveen zijn de
eerstvolgende gedeeltes die zullen worden
ontwikkeld.
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Afgelopen zomer hebben we weer kunnen
zien in deze regio dat een goede
verstandhouding tussen boeren en
waterschap  van belang  is. Er  is dit  jaar
vroeg en veel beregend. De boeren moeten,
wanneer ze  willen gaan beregenen, dit
melden bij het waterschap . Het water
schap probeert dan het waterpeil in de
sloten voldoende hoog te houden. Nu ik
dit schrijf  valt er weer voldoende  regen
en moet dat op tijd worden afgevoerd.
Ook een van de taken van het waterschap.
Het waterschap Regge en Dinkel  en
Waterschap Veld en Vecht gaan per 1
januari 2014 fuseren. In november
houden zij verkiezingen voor het nieuw te

 ?

vormen waterschap Vechtstromen. Voor
een klein deel ligt dit waterschap ook in
de gemeente Borger Odoorn. Dus een
aantal van onze inwoners krijgen te
maken met deze verkiezing.  Er doen 8
partijen mee en CDA is er een van. Wij
hopen dat u uw stem uit brengt.
Afgelopen vrijdag zijn wij als bestuur van
waterschap Hunze en Aa op bezoek
geweest bij onze collega’s in Apeldoorn.
Daar hebben we de Neredafabriek in Epe
bekeken. Nereda’ staat voor een nieuwe
zuiveringstechnologie  voor
rioolwaterzuiveringsinstallaties.  In  de
Neredatechnologie zuiveren aërobe
bacteriën die in compacte korrels groeien
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het afvalwater, daar waar conventionele
systemen gebruik maken van vlokkig
materiaal. Dit biedt grote voordelen voor
chemicaliën en energieverbruik, een
significant kleiner bouwoppervlak en een
sterke vermindering van kosten. Ze
kunnen daar ook uit slib korrelsmaken.
Aglinaat. En zeer indrukwekkend procede.
Wilt u meer weten over deze techniek
www.neredannop.nl

Ons slib gaat naar Garmerwold. Deze
rioolwaterzuivering  is  ingrijpend
verbouwd en er zijn nieuwe technieken
toegepast. Op 12 oktober houden zij daar
een opendag.  Grasdijkweg 12  , 9798 TC
Garmerwolde.

Open dag rioolwaterzuivering

Garmerwolde  op 12 oktober.
Nieuwsgierig hoe een rioolwaterzuivering
werkt ?
De rioolwaterzuiveringsinstallatie

Garmerwolde is het afgelopen jaar

uitgebreid met een nieuwe

zuiveringsinstallatie.  Ter gelegenheid van

de opening organiseren het waterschap

Noorderzijlvest en de bouwcombinatie

GMBImtech Open dag  rioolwater

zuivering Garmerwolde.

U bent van harte welkom op deze open
dag van 10.00 uur tot 16.00 uur. Een
unieke kans om een kijkje achter de
schermen te nemen van een
rioolwaterzuivering.  Tussen 10.00 uur en
15.00 start op elk heel uur een
rondleiding over het terrein van de
zuivering. Daarnaast  is er algemene
informatie over het waterschap en zijn er
foto’s van de bouw van de zuivering.

Andere ontwikkelingen

In NieuwBuinen begint een volgend
traject van hemelwaterafkoppeling. De
informatiebijeenkomst  is op 25
september. Voor het waterschap betekend
dit minder hemelwater naar de zuivering
transporteren. Wij zijn dan ook blij met
deze initiatieven.

Het Zeegserloopje krijgt haar natuurlijke
loop terug. Dit doen we ter verbetering
van de ecologische kwaliteit van de beek.
Bovendien krijgen we door de meanders
meer ruimte voor water en kan hierdoor
verdroging in de toekomst worden
verminderd. Door het wegnemen van een
vismigratieknelpunt,  kunnen  vissen
straks van de hoofdloop van de beek naar
de bovenloop van de Drentsche Aa
zwemmen en weer terug.

Verder wordt er in Drenthe gewerkt aan
het Deurzer en  Anreperdiep. Deze beken
zijn in de 70er jaren rechtgetrokken zodat
het water snel naar het Noord
Willemskanaal kon. Maar, omdat het
klimaat verandert, is deze manier van
waterbeheer onvoldoende om de
inwoners te beschermen tegen het
opkomende water. Door de beken weer te
laten kronkelen in de omgeving, is er
meer ruimte voor water. Bovendien
verbeteren we de leefomstandigheden
voor de planten en dieren die hier thuis
horen. En het gebied wordt
aantrekkelijker voor  recreatie en natuur.

U ziet het veel ontwikkelingen.

Gonja HospersSpiegelaar   CDA
Waterschap Hunze en Aa’s
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Het overkomt ons allemaal wel eens dat
we de gedachtegang van een ander niet
kunnen begrijpen, hoe vaak hij zijn
ideeën ook uitlegt.
Iedereen heeft zijn
eigen manier om naar
de wereld te kijken, en
niet iedereen ‘ziet’
dezelfde dingen of
vindt dezelfde dingen
belangrijk. De een vind
flexibiliteit  belangrijk,
de ander
geordendheid; de een
ziet  vooral
afzonderlijke  details,
de ander ziet gehelen.
En iedereen ziet vooral
de aansluiting bij  zijn
eigen belevings en
ervaringswereld.
Wij hebben altijd grote
moeite met het
waarnemen van zaken
waarvoor we geen
referentiekader hebben ontwikkeld. Hoe
meer je van een onderwerp weet, hoe
meer je kunt waarnemen. Je kunt je vaak
niet voorstellen dat anderen het niet zien.
De bekende prenten van Escher
drukken dat heel goed uit. In de
bekende voorbeeld van de tekening
met de oude of de jonge vrouw
gaat het niet zozeer om de vraag of
je in de tekening een oude vrouw
of een jonge vrouw ziet; de
cruciale vraag  is of  je de
flexibiliteit hebt om beide beelden
te willen zien en te leren om ze
afwisselend of zelfs bijna gelijk  te
zien.

Door groepsdruk gaan we handelen
volgens een sociaal wenselijk patroon en
laten we ons daardoor in een keurslijf

dwingen. Veel
verstandige
oplossingen
worden niet in de
praktijk  gebracht
omdat we sterk
sociaal wenselijk
gedrag vertonen
Onze samenleving
vraagt steeds meer
om  leiderschap.
Mensen die niet
alleen doen wat
goed is voor
henzelf, maar ook
mensen die zich
afvragen of dat wat
zij willen ook goed
is voor de rest van
de omgeving. Het
CDA wil midden
tussen de mensen

staan. Als lid van het CDA daag ik de leden
uit om eens in de spiegel te kijken en zich
af te vragen: hoe flexibel ben ik?
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In het kader van de Gemeenteraadsverkiezingen
2014 wordt u dit najaar tweemaal uitgenodigd
voor een  ledenvergadering.

De eerste is op 30 oktober 2013 in
Ons Dorphuis  in Valthe en deze uitnodiging
vindt u  als middenpagina van dit  contactblad.
In deze vergadering zullen we het
Verkiezingsprogramma presenteren en  samen
met u vaststellen.

De tweede is op 4 december 2013 in
een zaal van de Goede Herderkerk  in Borger.
Op deze vergadering zullen we de lijsttrekker en
de kandidatenlijst presenteren en deze zullen
we dan ook zo democratisch mogelijk vast
stellen. U zult hiervoor nog een nadere
uitnodiging  ontvangen.

Beide avonden beginnen om 20.00 uur ( 19.45
uur zaal open ) en uiteraard bent u allemaal van
harte welkom.

Bert van Maanen
Secretaris.
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Gonja en Déjanne Hospers,  in Brussel bij Europees parlement
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We kregen een mailtje dat er een reis naar
het Europees parlement zou zijn in Brussel.
Voor de vier noordelijke provincies. Helaas
de reis was vol. Te laat aangemeld. Kan
gebeuren dachten we.  Maar een poosje
later belde Anneke van het CDA bureau
Drenthe en tevens medewerkster van Esther
de Lange. Er waren mensen uitgevallen of
wij( Déjanne onze dochter van 18 en ik)
mee wilden.. Graag natuurlijk.

Dejanne was met haar school Ubbo Emmius
Stadskanaal  al  eens naar  Straatsburg
geweest. Dan wordt er per land uit de EU
een klas uitgenodigd . Ze moeten dan
correct gekleed komen. En zijn dan als het
ware voor een dag het (jeugd) parlement. Ze
vond het een heel bijzondere ervaring. Toen
ik vroeg of ze zin had om mee te gaan naar
Brussel was het antwoord direct ja . Anneke
zei nog wel: Weet ze het zeker, want de
gemiddelde leeftijd is wel iets hoger dan 18
jaar. Geen enkel probleem volgens Déjanne.
Wij hebben het koffertje gepakt en zijn naar
Hoogeveen gereden. We troffen een leuke
aardige groep mensen uit Groningen en
Drenthe. De reis verliep voor onze bus erg
voorspoedig. En we waren op tijd in
Brussel.

We werden ontvangen na een screening:
Jassen uit,  tassen onder de scanner( net
Schiphol), paspoort laten zien. En toen
mochten we met de groep ( slechts 90 man
dus controle duurde wel even) naar binnen.
Daar kregen we een verhaal over het
ontstaan en werking van de EU. Erg
leerzaam.  De volgende dag werden we
ontvangen door Esther de Lange. Zij
vertelde wat de onderwerpen op dat
moment waren waar aan gewerkt werd. Het

 schijnt dat er wel 14000 lobbyisten  in
Brussel  zijn  uit alle  verschillende
landen. Als parlementariër moet je dan
wel weten met wie je wilt praten.  De
Europeese verkiezingen werden even
genoemd  volgend jaar.  Zij zou best
graag lijsttrekker willen worden.   Heel
leuk was dat ze speciaal voor Déjanne
omdat zij de jongste was een cadeautje
had meegenomen. Als u op de site van
www.estherdelange.nl   kijkt ziet u waar
zij mee bezig is. En ze vindt het
belangrijk om u te horen dus mocht u
haar wat willen melden bezoek dan
haar  site.
We hebben het Parlamentarium
bezocht.  Een museum over de
geschiedenis van de EU. Weet u welk
land als laatste is toegetreden. En
wanneer dat was. En waar Maria Callas
geboren is… U denkt misschien Italië
maar het is Amerika. Ook hadden we
nog een uurtje tijd om even in Brussel te
kijken. Wij hebben de Sint Michiels of
Sinte Goedele Kathedraal bekeken  en de
grote markt. Andere hebben manneke
Pis gezien. Ook was er een markt voor
het Europees Parlement met kraampjes
uit Europa . Over de rechten van het
kind. We hadden daar een gesprek met
jongelui uit Zweden. Ondanks de regen
erg leuk. Helaas vliegen die twee dagen
voorbij.  In Nederland nog met elkaar
eten. Het smaakte uitstekend. En toen
weer naar huis. Wij zijn blij dat we mee
konden.
Esther de Lange, BertJan Butijn en
Anneke Klooster bedankt voor de
uitstekende en leerzame ontvangst.
 Tip: laat de volgende keer elke oudere
een jongere meenemen… Levert vast
leuke gesprekken op!

Reisverslag van Gonja en Déjanne Hospers,  NieuwBuinen
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7 Principes om ons  land te vernieuwen

en het vertrouwen te herstellen

Bouwen aan een nieuw Nederland

Het CDA zet in op betrokken burgers om de

onderlinge  verbondenheid  te  versterken.

Mensen maken hun  leefomgeving.

Inwoners, ondernemers en gemeente

werkten samen aan de redding van

Zwembad  ’De Zwaoi’  in Valthermond

Fragment Valthermond

“samenleving, niet de overheid”


